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شیوهارزیابیازدانشجویاندرترمجاری

مدیرکل برنامه ریزی آموزش عالی با تشریح شیوه های ارزیابی از دانشجویان در ترم جاری 

گفت: »روش ارزیابی فقط منوط به امتحانات پایان نیمسال نیست.« محمدرضا آهنچیان 

در گفت وگو با مهر درباره روش های برگزاری امتحانات غیرحضوری برای کاهش سطح 

تقلب گفت: »در بخش اطلاع رسانی آموزش مجازی درگاه وزارت علوم، اطلاعات به روز 

آموزش های مجازی و مباحث مربوط به برگزاری آزمون های غیرحضوری آمده است که 

دانشگاه ها می توانند به آن مراجعه کنند. در این بخش روش هایی که در آزمون مجازی 

می تواند تقلب را کنترل کند، منتشر شده است.« آهنچیان افزود: »حتی اطلاع داریم 

برخی دانشگاه ها از اساتید درخواست کرده اند که قبل از امتحانات نهایی تکلیف ۱۵ نمره 

دانشجو را مشخص کنند. امتحان پایانی دانشگاه ها مانند سال های گذشته دیگر با نمره 

حدود ۲۰ معین نمی شود.« وی ادامه داد: »الان دانشگاه ها دیگر با نمره ۱۵ و ۵ ارزشیابی 

دانشجویان را انجام می دهند که روش مطمئنی است که دانشجو آنچه را که عرضه کرده، 

به عنوان مبنای ارزشیابی توسط استاد دیده شود، نتیجه هم نتیجه بدی نخواهد بود.« 

شرایطاعطایوامدستیاریاعلامشد

دبیـر شـورای مرکـزی مجمـع دبیران شـوراهای صنفی دسـتیاران و دانشـجویان دکتری 

تخصصـی وزارت بهداشـت بـا اعـلام شـرایط اعطـای وام دسـتیاری گفـت: »ایـن وام 

قرض الحسـنه ۱۵ میلیـون تومانـی در ۳۶ مـاه بازپرداخـت می شـود.« هومـان پارسـایی 

دربـاره نحـوه پرداخـت وام دسـتیاران و دانشـجویان دکتـری تخصصـی گفـت: »بودجـه 

اختصاص داده شـده ازسـمت صندوق رفاه در یکی از بانک های کشـور سـرمایه گذاری 

شـده و منبـع مالـی مربـوط به این وام چیزی در حـدود ۱۵۰ میلیارد تومان خواهد بود.« 

او بیان داشـت: »بر اسـاس همکاری دوطرفه بین صندوق رفاه و بانک طرف قرارداد، به 

دستیاران و دانشجویان دکتری تخصصی متقاضی وام، وامی به مبلغ ۱۰ تا ۱۵ میلیون 

تومـان به صـورت قرض الحسـنه اعطـا خواهد شـد.« وی افـزود: »روند اجرایی شـدن این 

وام بـه ایـن نحـو اسـت کـه از اواخـر مهرمـاه و اوایـل آبان مـاه سـال جاری به دانشـجویان 

جهـت ثبت نـام بـرای دریافـت وام دسـتیاری اطلاع رسـانی خواهد شـد و آنهـا می توانند 

ازطریق پورتال صندوق رفاه دانشـگاه خود در این خصوص اقدام به نام نویسـی کنند.« 

راهنمایپیشگیریازکرونادربخشهایمختلفبهدانشگاههاابلاغشد

منصوره سـادات صادقـی در گفت وگـو بـا مهـر از ابـلاغ راهنمای پیشـگیری و کنترل بیماری 

کووید-۱۹ )کروناویروس( در بخش های مختلف دانشـگاه به روسـای دانشـگاه ها خبر داد. 

وی ادامـه داد: »اخیـرا راهنمـای جامعـی توسـط وزارت بهداشـت، درمـان و آموزش پزشـکی 

تهیـه و ارائـه شـد کـه دانشـجویان مراکـز بهداشـت منطقه یک به ویـژه چند دانشـگاه تهران، 

صنعتـی امیرکبیـر، تربیت مـدرس و شهیدبهشـتی ایـن راهنمـا را در قسـمت های مختلـف 

ازجملـه خوابـگاه و تغذیـه کـه بـرای مـا مهم تر بود، کامل تـر کردند.« مدیرکل دفتر مشـاوره و 

سلامت سازمان امور دانشجویان وزارت علوم ادامه داد: »در تمام قسمت ها دستورالعمل ها 

مشـخص اسـت. به عنوان مثال اگر قرار باشـد بخشـی در دانشگاه بازگشایی شود، باید تمام 

دسـتورالعمل های مربـوط بـه آن بخـش رعایت شـود، چون طبق پروتکل هـای جهانی نتایج 

تحقیقـات نشـان داده کـه یکـی از اتفاق هـای خوبـی کـه می توانـد از کووید-۱۹ پیشـگیری 

کنـد ایـن اسـت کـه دسـتورالعمل هایی تهیـه شـود کـه به صورت شماره به شـماره اشـاره کند 

کـه باید چـه کارهایی صـورت گیرد.«

@دانشگاه f a r h i k h t e g a n d a i l y

  مهرداد ویس کرمی، نماینده خرم آباد و دوره: 

     پیگیری اجرای قوانین موجود کار اصلی کمیسیون آموزش خواهد بود

بحـث  ایـن  مجلـس  کل  در 

مطـرح اسـت که مـا به انـدازه 

کافـی قانـون داریـم، هرچنـد 

قوانیـن  در  نواقصـی  شـاید 

کـه  شـد  با شـته  ا د د  جـو و

امـا  دارد،  اصـلاح  بـه  نیـاز 

آنچـه مسـلم اسـت و کمیسـیون آمـوزش بایـد انجـام دهد، 

نظـارت بر اجـرای قوانیـن موجود اسـت، مانند سـند تحول 

آموزش وپـرورش کـه به درسـتی مـورد اجـرا قـرار نگرفتـه و از 

طرف دیگر بحث اسلامی شدن دانشـگاه ها و پیشرفت علم 

در دانشـگاه ها را هـم باید دنبـال کنیم. ارتباط دانشـگاه ها 

با صنعت هم از دیگر برنامه هاسـت، چراکه دانشـگاه ها باید 

در راسـتای حل مشـکلات مردم اقـدام به تربیـت نیرو کنند 

و بایـد به سـمتی حرکـت کنیـم کـه میـان فارغ التحصیـلان 

دانشـگاهی و جامعه ارتباطی وجود داشـته باشـد و قوانین 

مرتبط با هرکـدام از ایـن بخش ها باید اجرایی شـوند. قطعا 

اگـر همیـن قوانیـن را کمیسـیون آمـوزش پیگیـری کنـد، 

بسـیاری از مشـکلات ماننـد مسـائل مرتبـط بـه اسـتخدام 

معلمـان، مـدارس آموزش وپـرورش، معیشـت فرهنگیـان، 

ارتقـای علمـی اسـاتید، تنـوع دانشـگاه ها و مـدارس و عدم 

نظـارت روی آنهـا خودبه خـود در سـایه اجـرای قوانیـن 

قابل حـل اسـت. 

قطعـا اصل کار کمیسـیون آمـوزش پیگیـری قوانین موجود 

بـرای اجرایـی شـدن اسـت و اگـر بـدون توجـه بـه گذشـته 

بخواهیم دسـت به تصویب قوانین بزنیم، به جز تلنبارشـدن  

قانـون که تـا امـروز نیـز نتیجـه چندانـی نداشـته، در آینده 

هـم نتیجه ای نخواهد داشـت و ما باید در وهله اول بررسـی 

کنیـم کـه قوانیـن موجود تـا چـه میـزان اجرایی شـده و اگر 

قوانیـن نقصی داشـتند، نسـبت به رفـع آنها اقـدام کنیم. 

البتـه نبایـد فرامـوش کـرد کـه براسـاس قوانیـن موجـود، 

کمیسـیون آمـوزش در بخش هـای مختلـف دارای نماینده 

اسـت، با این حال معتقدم حتما باید جلسـاتی را با اسـاتید 

دانشـگاه ها داشـته باشـیم و در برنامه حوزه انتخابیه خودم 

ایـن مهـم را دنبـال می کنـم کـه در قالـب هم اندیشـی بـا 

اسـاتید، جلسـاتی را بـا اسـاتید دانشـگاهی داشـته باشـم 

تـا بتوانیـم از آنهـا در جهـت رفـع مشـکلات جامعـه کمـک 

بگیریـم. از سـوی دیگـر اگـر بتوانیم مشـاوران دانشـگاهی 

را در حوزه هـای مختلـف به کار گیریـم، خودبه خـود ارتباط 

بـا بدنـه دانشـگاهی شـکل می گیـرد و حتمـا بایـد ایـن 

ارتباطـات به صـورت منظـم باشـد و امیدواریـم بـا همراهی 

اسـاتید، دانشـجویان و دانش آموزان ارتباطات مسـتقیمی 

با نمایندگان دانشـجویی، دانش آموزی و... داشته باشیم. 

قطعـا زمانـی کـه بـا ایـن قشـرها در ارتبـاط باشـیم، به طور 

طبیعـی در جریان فضـای جامعه قـرار می گیریـم و به جای 

آنکـه خـدای ناخواسـته در خـأ فکـر کنیـم، می توانیـم 

براسـاس واقعیت هـا تصمیم گیـری کنیـم. 

یکـی دیگـر از اقداماتـی کـه کمیسـیون آمـوزش بایـد آن را 

دنبـال کنـد، بحـث خودآگاهـی دانشـجو و دانش آمـوزان 

نسـبت به رشـته تحصیلی شـان اسـت. امـروزه مباحثـی 

در دنیـا تحت عنـوان علـوم درجـه۲ مطـرح شـده کـه ایـن 

علـوم بـا نـام فلسـفه علـم مطـرح می شـوند. به طـور مثـال 

اگـر دانشـجویی در رشـته شـیمی تحصیـل می کنـد، بایـد 

فلسـفه شـیمی را نیز بدانـد تا بتوانـد از بیرون به رشـته اش 

نـگاه کنـد. قطعـا فلسـفه علـم می توانـد بـه خودآگاهـی و 

تحصیـل آگاهانـه دانشـجویان کمک ویـژه ای کند تـا صرفا 

تحصیـل آنهـا بـه خواندن برخـی مباحث کـه بعـد از مدتی 

به طـور طبیعی از ذهن پاک می شـود، محدود نشـود و باید 

خودآگاهـی از الان در برنامـه درسـی درنظـر گرفتـه شـود. 

همچنیـن پایان نامه هـای دانشـجویی را بایـد به سـمتی 

سـوق دهیم کـه مشـکلی از جامعـه را برطـرف کنـد و صرفا 

برگـزاری جلسـه دفـاع و اخـذ مدرک نباشـد. 

معتقـدم فضای علمی کشـور امروز با نقطـه مطلوب فاصله 

زیـادی دارد و ایـن مهـم در حـوزه خودآگاهی دانشـجویان 

نیـز وجـود دارد، چراکـه آنهـا  انگیـزه کافـی بـرای انجـام 

فعالیت هـای پژوهشـی در رشـته خـود ندارنـد و دلیلـش 

هـم آن اسـت کـه احسـاس دانشـجو و اسـتاد مـا از انجـام 

امـور پژوهشـی این اسـت کـه نتیجـه ایـن فعالیت هـا مورد 

اسـتفاده قـرار نمی گیـرد و درنهایـت ماحصل فعالیت شـان 

در گوشـه کتابخانه هـا خـاک خواهـد خـورد، در حالی کـه 

حـس سـرزندگی میـان این قشـر بایـد بیـش از آنچـه امروز 

اسـت، باشـد. در علوم انسـانی نیز باید جایـگاه خودمان را 

در ایـن حـوزه پیدا کنیـم و نیاز داریـم علوم بین رشـته ای ما 

نسـبت به وضعیـت جامعـه بـه روز باشـد و باتوجه به شـرایط 

رشـته های  ایجـاد  نسـبت به  کشـور،  فرهنگـی  و  بومـی 

بین رشـته ای جدیـد اقـدام کنیـم. نبایـد فرامـوش کنیـم 

کـه در حـوزه پایان نامه هـا بـه بن بسـت رسـیده ایم، چراکـه 

دانشـجویان روی هـر مسـاله ای کـه دسـت می گذارنـد، 

پیش تـر دربـاره آن کار شـده اسـت، بـه همیـن دلیـل بایـد 

به سـمت فعالیـت بین رشـته ای حرکـت کنیـم تـا نه تنهـا 

مشـکلی نداشـته باشـیم، بلکـه بتوانیـم کارهـای کاربردی 

نیـز انجـام دهیم. 

  محمد وحیدی، نماینده بجنورد: 

     کمیسیون آموزش به موضوعات نگاه تحولی دارد

نـگاه اصلـی کمیسـیون آمـوزش، نـگاه 

تحولی است و آنچه در اسناد بالادستی 

هـم بـرای آمـوزش عالـی و هـم بـرای 

آموزش وپـرورش در قالـب سـند تحـول 

بنیادیـن آموزش وپرورش و نقشـه جامع 

علمـی کشـور تنظیم شـده بایـد اجرایی 

شـود. اگـر مـا وضعیـت آموزش عالـی را رضایتبخـش می دانیـم، بایـد 

همیـن مسـیر را تـداوم دهیـم و اگـر شـاهد رضایتـی در ایـن زمینـه 

هسـتیم، بایـد بخش هایـی را کـه نیاز به تحول دارند، مورد بررسـی قرار 

دهیـم و ایـن تحـول نیـز بنـا به فرمـوده رهبری باید یک تحـول بنیادین 

باشـد. به عبـارت دیگـر ایـن تحـول بایـد یـک تحـول زمان بر و اساسـی 

و طبـق نیازهـای یـک جامعـه تحول خـواه باشـد. نبایـد فرامـوش کـرد 

کـه مقدمـه شـکل گیری همـه نهادهـای آینـده نیـز مبتنی بـر نگاهـی 

اسـت کـه از حـوزه آمـوزش و فرهنـگ برمی خیـزد. نکتـه بعـدی ایـن 

اسـت کـه بسـیاری از اولویت هایـی کـه در نـگاه تحولی وجـود دارد، به 

شـاخصه های اجتماعـی و فرهنگـی بازمی گـردد، به طـوری کـه گفتـه 

می شـود اگـر در حـوزه اقتصـاد نیـز بـا مشـکل روبـه رو هسـتیم، عوامل 

اقتصـادی بـرای تغییـر نیـاز بـه شـاخصه های غیراقتصـادی دارد کـه 

همـان مسـائل اجتماعـی، فرهنگـی و علمـی اسـت و بـر ایـن اسـاس 

حتمـا در فرآینـد دوره هـای تحصیلی، محتوای کتب، نحوه جذب معلم 

و اسـاتید دانشـگاهی، مدیریت بر دانشـگاه ها در شـرایط فعلی، تعدد 

دانشـگاه ها و... باید نگاه عمیق هم در دسـتگاه های اجرایی و هم در 

داخـل کمیسـیون آمـوزش مجلـس وجود داشـته باشـد. 

خوشـبختانه اسـناد تحولـی در حوزه هـای مختلـف آموزش عالی وجود 

دارد و عملیاتـی کـردن ایـن اسـناد مسـاله بسـیار مهمی اسـت که باید 

دنبال شـود. از سـوی دیگر ما با یک سـری مشـکلات روزمره نیز روبه رو 

هسـتیم کـه آنهـا را می تـوان مسـائلی از جنـس ایجـاد  انگیـزه و منزلت 

دانسـت، چراکـه منزلـت اجتماعـی جامعـه فرهنگـی مـا طـی سـنوات 

گذشـته دچـار آسـیب شـده و بایـد بررسـی کنیـم کـه ایـن منزلـت بـا 

چـه ابـزار و مولفه هایـی قابل ترمیـم اسـت و حتمـا بایـد ایـن مسـائل در 

کمیسـیون مدنظـر قـرار بگیرد. 

همچنیـن بایـد بـه این مسـاله توجه شـود کـه پایه اعتبـارات نهادهایی 

ماننـد آموزش وپـرورش در کشـور از اهمیـت ویـژه ای برخـوردار اسـت و 

در یـک برهـه ای ۱۵/8 درصـد از اعتبـارات بودجـه عمومـی در اختیـار 

آموزش وپـرورش قـرار داشـت، امـا امـروز ایـن رقـم بـه کمتـر از ۹ درصد 

رسـیده، هرچنـد سـهم ریالـی آن افزایـش یافتـه، امـا سـهم بودجـه 

نسـبت به بودجـه عمومـی یکـی از شـاخصه های تحولـی در دنیـا 

محسـوب می شـود کـه بـا کاهـش همـراه بوده اسـت، درحالی کـه باید 

فضـای بودجـه ای ایـن دسـتگاه به گونـه ای باشـد کـه شـاهد تحـول 

باشـیم. همچنیـن مباحثـی ماننـد کنکـور سراسـری و نحـوه جـذب 

دانشـجو در محیط هـای دانشـگاهی باتوجـه بـه تغییراتـی کـه در 

دانشـگاه ها رخ داده، جـزء مسـائلی اسـت که کمیسـیون آمـوزش باید 

نگاه خاصی به آن داشته باشد و علاوه بر این باتوجه به سیاستگذاری 

کلی علمی کشـور توسـط شـورای عالی انقلاب فرهنگی، باید تعاملات 

کمیسـیون آمـوزش بـا ایـن نهـاد هـم موردتوجـه قـرار بگیرد. 

دربـاره فضـای علمـی کشـور هـم بایـد بـه ایـن مسـاله توجـه شـود کـه 

رشـد علمی ایران نسـبت به گذشـته خوب اسـت، اما اینکه توانسـته ایم 

خروجـی موردنیـاز کشـور را از آموزش عالـی داشـته باشـیم، آن طـور 

کـه بایـد محقـق نشـده و بـا نقطـه مطلـوب فاصلـه داریـم و می طلبـد 

کمیسـیون آموزش سـفرهای دوره ای خود را به دانشـگاه های مختلف 

بیشـتر کنـد تـا هـم بتوانـد دانشـجویان برجسـته را در دانشـگاه های 

مختلف رصد کند و هم جلسـاتی را با اسـاتید داشـته باشـد. همچنین 

در سـفرهای اسـتانی وزارت علـوم بایـد اعضـای کمیسـیون هم حضور 

داشـته باشـند تـا بتواننـد از نزدیـک در جریـان مطالبـات قـرار بگیرند. 

  بهروز محبی نجم آبادی، نماینده سبزوار: 

     کمیسـیون آموزش به دانشـگاه فرهنگیان نگاه ویژه ای دارد

آموزش وپـرورش مـا مشـکلات خاصـی دارد و به ویژه 

در حـوزه جـذب نیـرو بـا مسـائل مختلفـی همـراه 

اسـت، به طـوری کـه طـی دو یـا سـه سـال آینـده، 

حـدود ۳۰۰ هـزار نفـر از نیروهـای فرهنگی کشـور 

ایـن مهـم شـرایط  بازنشسـته می شـوند و قطعـا 

جدیـدی را بـرای کشـور ایجـاد می کنـد کـه یکـی 

از آنهـا بحـث پـاداش پایـان کار ایـن نیروهـا اسـت. ازسـوی دیگـر بـا مسـاله 

جایگزینـی ایـن نیروهـا نیـز روبه رو هسـتیم، درحالی که طی سـال های گذشـته 

از نیروهای نهضتی، خریدخدمات، سـربازمعلم، حق التدریس و... بهره گرفتیم 

و نقطـه قابل توجـه دربـاره آنهـا ایـن اسـت کـه همـه آنها بـا حداقـل حقوق جذب 

شـده اند و انتظارشـان نیز اسـتخدام اسـت و آموزش وپرورش نباید این مسـاله را 

این گونـه تفسـیر کنـد کـه از این نیروها ارزان اسـتفاده می کند، چراکه اسـتفاده 

از ظرفیـت ایـن نیروهـا انتظاراتـی را در میـان آنهـا ایجـاد کـرده کـه می تـوان بـه 

انتظـار اسـتخدام اشـاره کـرد و تصـور می کنـم ما باید برای همیشـه معدل جذب 

نیروهـا را تعیین تکلیـف کنیـم. 

مجلـس جدیـد به شـکل ویـژه بـه مقولـه دانشـگاه فرهنگیـان نـگاه خواهـد کـرد، 

چراکه این دانشـگاه کانالی اسـت که نیروهای موردنیاز آموزش وپرورش ازطریق 

آن جـذب خواهنـد شـد و معتقـدم اصلی تریـن مسـاله همان بحث جـذب نیروها 

اسـت کـه جـزء اولویـت اول کمیسـیون آموزش به شـمار خواهد رفـت. با این حال 

نبایـد فرامـوش کـرد که در فضای علمی کشـور نیز نتوانسـته ایم به نقطه مطلوب 

دسـت پیـدا کنیـم. البتـه مقـام معظـم رهبـری در بیانیـه گام دوم بـه ایـن مهـم 

اشـاره کردنـد کـه در فضای علمی پیشـرفت های قابل توجهـی در برخی حوزه ها 

داشـته ایم، امـا معتقـدم ایـن پیشـرفت ها عمـق خاصـی کـه بتوان بـه آن اعتماد 

کـرد و رونـد مشـخصی را ترسـیم کنـد، نداشـته و بنابـه گفتـه رهبـری در گام دوم 

بایـد بـه ایـن حـوزه عمـق دهیم. متاسـفانه در برخی حوزه هـای علمی حرکات ما 

عمیـق نبـوده و به نظـر می رسـد بایـد علـوم را کاربردی تـر کـرده و مهارت هـا را از 

علـوم اسـتخراج کـرده و ارتباطـی بیـن دانشـگاه و صنعت ایجاد کنیـم. همچنین 

بحـث فناوری هـای نویـن و شـرکت های دانش بنیـان بایـد بـه شـکل ویـژه دنبال 

شـود و به رغـم اینکـه معتقـدم کارهـای بسـیار مهمـی در گذشـته صـورت گرفته، 

امـا مـا هنـوز در آغـاز راه قـرار داریم و مسـیر طولانی و سـختی پیـش رو داریم. 

  مهدی اسماعیلی، نماینده میانه: 

     نظام آموزش کشور نیازمند بازنگری است

طبیعتـا آمـوزش بـرای هـر کشـوری حائـز اهمیـت 

اسـت، امـا طی سـال های گذشـته این حـوزه مورد 

بی توجهـی قـرار گرفته و قطعا هـم آموزش وپرورش 

و هـم آموزش عالـی نیازمنـد بازنگـری اسـت تـا 

تحولاتـی در آن ایجـاد شـود؛ از ایـن رو مجلـس 

یازدهم به ویژه کمیسیون آموزش به توانمندسازی 

نظـام آمـوزش کشـور کمـک خواهـد کرد. امروزه مشـکلاتی را در حوزه آموزشـی و 

بعضـا اعتراضاتـی را شـاهد هسـتیم کـه برای رفـع آنها نیازمند ایجـاد تغییراتی در 

سیسـتم آموزشـی کشـور هسـتیم و اعضـای کمیسـیون آمـوزش مجلـس مصمـم 

هسـتیم تـا ریل گـذاری خوبـی را در ایـن حـوزه انجام دهیم و سـند نظام آموزشـی 

را هماننـد سـند تحـول بنیادیـن آموزش وپـرورش به صورت عملیاتـی تدوین کرده 

 و بـه اجـرا بگذاریـم و مصمـم هسـتیم تـا بتوانیـم نسـخه عملیاتـی سـند نظـام 

آموزشـی را در یک بازه زمانی مشـخصی محقق کنیم تا با اسـتفاده از این مسـیر 

آموزشـی به صـورت هدفمند بـه جلو برود. 

متاسـفانه نظـام آموزشـی کشـور راضی کننـده نیسـت و یکی از دلایـل آن هم این 

اسـت که نظام آموزشـی طی سـال های گذشـته به اولویت اول مسـئولان مرتبط 

تبدیـل نشـده و مقولـه آمـوزش مـورد غفلـت قرار گرفته اسـت، درحالی کـه اگر هر 

کشـوری بتوانـد نظـام آموزشـی خـود را توانمنـد کنـد، قطعا در دیگـر زمینه ها نیز 

بـا شـکوفایی روبـه رو می شـود و نیازمنـد این هسـتیم که در نظام آمـوزش ازلحاظ 

قوانیـن اجرایـی تحولاتـی رخ دهـد تـا نظـام آموزشـی از چابکـی برخـوردار شـود 

و مصمـم هسـتیم تـا بتوانیـم ایـن نظـام را شـاداب تر، پرمحتواتـر و در رده هـای 

بـالای علمی قـرار دهیم. 

همچنیـن مجلـس به عنـوان یـک نیـروی کمکـی می توانـد در نظـام آموزشـی بـه 

مسـئولان کمـک کنـد، چراکـه مجلـس نهـاد تصمیم گذار اسـت و نبایـد فراموش 

کنیـم قوانیـن هـر حـوزه ای کـه نیـاز بـه تدویـن، تصویـب و اصـلاح دارد، بایـد از 

مسـیر مجلـس بگـذرد. همچنیـن ارتبـاط بـا اسـاتید دانشـگاهی و اسـاتید حوزه 

آموزش وپـرورش هـم می توانـد راهگشـا باشـد و اگـر بتوانیـم پیوسـتگی میـان 

مسـئولان قـوه مقننـه و کمیسـیون آمـوزش ایجـاد کنیم، قطعـا تصمیمات بهتری 

نیـز خواهیـم گرفـت و بایـد تصمیم سـازی در حـوزه آموزشـی با مشـارکت اسـاتید 

انجام شـود. 
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